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01/0۵/96 :: 00:۲۲  

 ها برگزاری جلسه هماهنگی اولین المپیاد ملی ورزش همگانی دانشگاه

 

جلسه هماهنگی مدیرکل تربیت بدنی وزارت علوم و مربیان و سرپرستان اولین المپیاد ملی 

 .دانشگاه تهران برگزار شدورزش همگانی دانشجویان پسر در خوابگاه شهید چمران 

، اولین المپیاد ملی ورزش همگانی دانشگاه های سراسر کشور در بخش پسران از خبرگزاری فارسبه گزارش 

 .روز برگزار می شود 3صبح یکشنبه به میزبانی دانشگاه تهران و به مدت 

مدیرکل تربیت بدنی وزارت علوم، تحقیقات و فن آوری، علی حبیب اللهی جلسه هماهنگی محمد پورکیانی 

مدیرکل تربیت بدنی دانشگاه تهران و مربیان و سرپرستان تیم های حاضر در این المپیاد برگزار شد و در این 

 .جلسه آخرین هماهنگی ها برای هر چه بهتر برگزار شدن این المپیاد انجام شد

با تاکید بر نقش این المپیاد در رشد و توسعه ورزش در میان قشر میلیونی دانشجویان پورکیانی در این مراسم 

سراسر کشور گفت: یکی از مهمترین اهداف برگزاری این رقابت ها و مشارکت حداکثری دانشگاه های سراسر 

د را در کشور افزایش نشاط و سلامت روحی و جسمی میان دانشجویان دختر و پسر است.درصددیم این المپیا

 .سال های آینده نیز با مشارکت هر چه بیشتر دانشجویان سراسر کشور برگزار کنیم

علی حبیب اللهی نیز در این مراسم بر آمادگی کامل دانشگاه تهران برای میزبانی از این المپیاد تاکید کرد و 

زبانی دانشگاه تهران گفت: همانگونه که المپیاد ملی ورزش همگانی در بخش دختران به نحو مطلوب به می

برگزار شد، با حمایت ریاست دانشگاه و دیگر مدیران، تمهیدات لازم برای برگزاری مناسب المپیاد ورزشی 

 .پسران نیز اندیشیده شده و مشکلی در اینباره وجود ندارد

یران مراسم افتتاحیه اولین المپیاد ملی ورزش همگانی دانشجویان پسر بعدازظهر یکشنبه و با حضور مد

عالیرتبه وزارت علوم، تحقیقات و فن آوری و وزارت ورزش و جوانان در سالن ورزشی اداره کل تربیت بدنی 

 .دانشگاه تهران برگزار می شود
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  1۲:37 - 1396مرداد  1یکشنبه  - 4038673شناسه خبر: 

 ها برگزاری جلسه هماهنگی اولین المپیاد ملی ورزش همگانی دانشگاه

  

جلسه هماهنگی مدیرکل تربیت بدنی وزارت علوم و مربیان و سرپرستان اولین المپیاد ملی 

  .ورزش همگانی دانشجویان پسر در خوابگاه شهید چمران دانشگاه تهران برگزار شد

، اولین المپیاد ملی ورزش همگانی دانشگاه های سراسر کشور در بخش پسران از خبرنگار مهربه گزارش 

 .روز برگزار می شود 3امروز یکشنبه به میزبانی دانشگاه تهران و به مدت 

تحقیقات و فن آوری، علی حبیب اللهی جلسه هماهنگی محمد پورکیانی مدیرکل تربیت بدنی وزارت علوم، 

مدیرکل تربیت بدنی دانشگاه تهران و مربیان و سرپرستان تیم های حاضر در این المپیاد برگزار شد و در 

 .این جلسه آخرین هماهنگی ها برای هر چه بهتر برگزار شدن این المپیاد انجام شد

رشد و توسعه ورزش در میان قشر میلیونی  پورکیانی در این مراسم با تاکید بر نقش این المپیاد در

دانشجویان سراسر کشور گفت: یکی از مهمترین اهداف برگزاری این رقابت ها و مشارکت حداکثری 

دانشگاه های سراسر کشور افزایش نشاط و سلامت روحی و جسمی میان دانشجویان دختر و پسر است. 

مشارکت هر چه بیشتر دانشجویان سراسر کشور برگزار درصددیم این المپیاد را در سال های آینده نیز با 

 .کنیم

علی حبیب اللهی نیز در این مراسم بر آمادگی کامل دانشگاه تهران برای میزبانی از این المپیاد تاکید کرد و 

گفت: همانگونه که المپیاد ملی ورزش همگانی در بخش دختران به نحو مطلوب به میزبانی دانشگاه تهران 

، با حمایت ریاست دانشگاه و دیگر مدیران، تمهیدات لازم برای برگزاری مناسب المپیاد ورزشی برگزار شد

 .پسران نیز اندیشیده شده و مشکلی در اینباره وجود ندارد

مراسم افتتاحیه اولین المپیاد ملی ورزش همگانی دانشجویان پسر بعدازظهر یکشنبه و با حضور مدیران 

تحقیقات و فن آوری و وزارت ورزش و جوانان در سالن ورزشی اداره کل تربیت بدنی عالیرتبه وزارت علوم، 

 .دانشگاه تهران برگزار می شود
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 10:4۲, ساعت  1396مرداد  1
 

 دانشگاه شهید چمران 9۶داوطلب در مصاحبه دکتری  3۰۰۰عدم شرکت 

 

در آزمون دکتری حدود  معاون آموزشی دانشگاه شهید چمران اهواز گفت: امسال :دانانیوز

چهار هزار نفر واجد شرایط برای شرکت در مصاحبه دکتری به این دانشگاه معرفی شدند که 

 ...از

معاون آموزشی دانشگاه شهید چمران اهواز گفت: امسال در آزمون دکتری حدود چهار هزار نفر  :دانانیوز

هزار  معرفی شدند که از این تعداد حدود یکواجد شرایط برای شرکت در مصاحبه دکتری به این دانشگاه 

 .نفر در مصاحبه شرکت کردند

درصد از نمره کلی  ۵۰وگو با ایسنا افزود: نمره آزمون و نمره مصاحبه هرکدام  دکتر عبدالله پارسا در گفت

 ۸۰دانشجوی دکتری در  ۲۰۰ها متفاوت است اما امسال حدود  دهند. ظرفیت رشته داوطلب را تشکیل می

شوند که این ظرفیت نسبت به سال گذشته تا حدی افزایش داشته است.  رشته از طریق آزمون پذیرفته می

تیرماه به اتمام رسید. نتایج نهایی نیز نیمه اول  ۲۵و  مصاحبه داوطلبان از ششم خردادماه آغاز شد

 .شود شهریورماه توسط سازمان سنجش اعلام می

 ۲۰توانیم به اندازه  نشگاه شهید چمران اهواز تصریح کرد: ما میمعاون آموزشی و تحصیلات تکمیلی دا

درصد از ظرفیت پذیرش دکتری با آزمون، دانشجوی استعدادهای درخشان بپذیریم؛ یعنی این افراد 

توانند بدون کنکور در دانشگاه پذیرفته شوند. اگر تمام دانشجویان استعدادهای درخشان، دانشگاه را  می

 .دانشجوی بدون آزمون داشته باشیم ۸۰توانیم حدود  اب کنند، امسال میبرای تحصیل انتخ

هایی که از سوی این دانشجویان برای  که در بسیاری از موارد، گرایش پارسا تصریح کرد: با توجه به این

دانشجوی دکتری از طریق  ۲۸شوند در دانشگاه وجود ندارد، سال گذشته حدود  ادامه تحصیل انتخاب می

 .دهای درخشان پذیرفته شدنداستعدا

 

 

 

 

 

 

 



 96۵-۵76-۵کدخبر: – 14:38 - 1396مرداد ماه،  ۲دوشنبه 

 المللی دانشگاه شهیدچمران اهواز های بین تدوین سند همکاری

 

معاون پژوهشی و فناوری دانشگاه شهید چمران اهواز با اشاره به اقدامات این دانشگاه برای 

المللی دانشگاه  های بین های خارجی، گفت: سند همکاری ها با دانشگاه افزایش همکاری

 رسد.  توسط اعضای هیأت علمی درحال تدوین است و به زودی به اتمام می

منطقه خوزستان اظهار کرد: برای افزایش  -وگو با خبرنگار ایسنا  دولو در گفت دکتر ابراهیم حاجی

ها تدوین سند  المللی دانشگاه کارهای مختلفی در حال انجام است که یکی از این برنامه های بین همکاری

تدوین است و به زودی  المللی دانشگاه است که توسط اعضای هیأت علمی دانشگاه درحال های بین همکاری

 شود.  آماده می

های دانشگاه مشخص شده  های همکاری ها، اهداف و شاخص انداز، مأموریت وی افزود: در این سند چشم

بندی، یک سند و برنامه مشخص به سمت  کند تا بر اساس یک زمان است. این سند به دانشگاه کمک می

های  ین برنامه تعیین میزان درآمدی است که از همکاریهای ا اهداف خود پیش برود. یکی دیگر از مؤلفه

 شود. المللی حاصل می بین

های    معاون پژوهشی و فناوری دانشگاه شهیدچمران اهواز گفت: در این سند تعداد دانشجویان دوره

های تحقیقاتی به کشورهای خارجی اعزام  تحصیلات تکمیلی و اعضای هیأت علمی که باید برای فرصت

های  های خارجی همکاری شود، برگزاری دوره ها با دانشگاه های تحقیقاتی که باید در آن تعداد پروژهشوند، 

های خارج از کشور و افزایش نسبت تعداد دانشجویان خارجی  ارشد و دکتری مشترک با دانشگاه کارشناسی

 نیز مشخص شده است.

استان وجود دارد و همجواری با کشورهای  دولو تصریح کرد: با توجه به پتانسیل و ظرفیتی که در حاجی

های مشترک ارشد  های خود را در این زمینه گسترش دهیم. برگزاری دوره عراق، سوریه و لبنان، باید ظرفیت

 هایی است که باید در این سند مشخص شوند.  های خارجی از برنامه و دکترا با دانشگاه

های آموزشی و پژوهشی و  نبال کنیم، برگزاری دورههایی که باید د وی افزود: یکی دیگر از برنامه

workshop های خارجی یا آمدن اساتید خارجی به دانشگاه شهید چمران  توسط اساتید دانشگاه با دانشگاه

های  تواند زمینه خوبی برای گسترش همکاری آموزشی در دانشگاه نیز می workshopو برگزاری این 

 المللی دانشگاه باشد. بین

پژوهشی و فناوری دانشگاه شهیدچمران اهواز تصریح کرد: اخیراً در ملاقاتی که یک هیأت از  معاون

اند، دانشگاه گیسن  های کشور از جمله دانشگاه شهید چمران داشته های آلمان با برخی از دانشگاه دانشگاه

(Gissen( و دانشگاه هانوور )Hannover( و دانشگاه فولدا )Fuldaبرای همکاری ) ی آموزشی و ها

 اند. های ایران ابراز آمادگی کرده پژوهشی با دانشگاه

 

http://khouzestan.isna.ir/default.aspx?NSID=5&SSLID=46&NFID=165574


 

های مختلف  ها در حوزه دولو ادامه داد: بر این اساس قرار شد عناوین تحقیقاتی مورد نیاز این دانشگاه حاجی

مهندسی، پزشکی، دامپزشکی و ... به ما اعلام شوند و دانشگاه نیز این عناوین را به اعضای هیأت علمی 

ها همکاری کنند تا هسته اولیه  نشگاههای اعلام شده با این دا مند در پروژه اعلام کرده و اساتید علاقه

برای  DAADهای آلمانی از موسسه  ها شکل بگیرد. پس از آن دانشگاه همکاری پژوهشی میان دانشگاه

 کنند.  های خود درخواست هزینه می پژوهشی پروژه  تامین هزینه

کاری مناسب میان وی خاطرنشان کرد: این اقدامات تنها برای شروع همکاری هستند و برای ایجاد یک هم

 ها بسیار با اهمیت است. های آلمانی همکاری و مشارکت اعضای هیأت علمی در پروژه و دانشگاه   دانشگاه

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 68۲30کدخبر:  -18:4۲ - 1396مرداد  ۲دوشنبه،  -خوزنا 

 المللی دانشگاه شهیدچمران اهواز های بین تدوین سند همکاری

نشگاه شهید چمران اهواز با اشاره به اقدامات این دانشگاه برای معاون پژوهشی و فناوری دا

المللی دانشگاه  های بین های خارجی، گفت: سند همکاری ها با دانشگاه افزایش همکاری

 .رسد توسط اعضای هیأت علمی درحال تدوین است و به زودی به اتمام می

المللی دانشگاه کارهای مختلفی در حال  های بین اظهار کرد: برای افزایش همکاری  دولو دکتر ابراهیم حاجی

المللی دانشگاه است که توسط اعضای  های بین ها تدوین سند همکاری انجام است که یکی از این برنامه

 .شود هیأت علمی دانشگاه درحال تدوین است و به زودی آماده می

های دانشگاه مشخص شده  همکاریهای  ها، اهداف و شاخص انداز، مأموریت وی افزود: در این سند چشم

بندی، یک سند و برنامه مشخص به سمت  کند تا بر اساس یک زمان است. این سند به دانشگاه کمک می

های  های این برنامه تعیین میزان درآمدی است که از همکاری اهداف خود پیش برود. یکی دیگر از مؤلفه

 .شود المللی حاصل می بین

های    انشگاه شهیدچمران اهواز گفت: در این سند تعداد دانشجویان دورهمعاون پژوهشی و فناوری د

های تحقیقاتی به کشورهای خارجی اعزام  تحصیلات تکمیلی و اعضای هیأت علمی که باید برای فرصت

های  های خارجی همکاری شود، برگزاری دوره ها با دانشگاه های تحقیقاتی که باید در آن شوند، تعداد پروژه

های خارج از کشور و افزایش نسبت تعداد دانشجویان خارجی  ارشد و دکتری مشترک با دانشگاه اسیکارشن

 .نیز مشخص شده است

دولو تصریح کرد: با توجه به پتانسیل و ظرفیتی که در استان وجود دارد و همجواری با کشورهای  حاجی

های مشترک ارشد  رش دهیم. برگزاری دورههای خود را در این زمینه گست عراق، سوریه و لبنان، باید ظرفیت

 .هایی است که باید در این سند مشخص شوند های خارجی از برنامه و دکترا با دانشگاه

های آموزشی و پژوهشی و  هایی که باید دنبال کنیم، برگزاری دوره وی افزود: یکی دیگر از برنامه

workshop آمدن اساتید خارجی به دانشگاه شهید چمران  های خارجی یا توسط اساتید دانشگاه با دانشگاه

های  تواند زمینه خوبی برای گسترش همکاری آموزشی در دانشگاه نیز می workshopو برگزاری این 

 .المللی دانشگاه باشد بین

معاون پژوهشی و فناوری دانشگاه شهیدچمران اهواز تصریح کرد: اخیراً در ملاقاتی که یک هیأت از 

اند، دانشگاه گیسن  های کشور از جمله دانشگاه شهید چمران داشته مان با برخی از دانشگاههای آل دانشگاه

(Gissen( و دانشگاه هانوور )Hannover( و دانشگاه فولدا )Fuldaبرای همکاری )  های آموزشی و

 .اند های ایران ابراز آمادگی کرده پژوهشی با دانشگاه

 

 

http://www.khoozna.ir/view-68230-%D8%AA%D8%AF%D9%88%DB%8C%D9%86%20%D8%B3%D9%86%D8%AF%20%D9%87%D9%85%DA%A9%D8%A7%D8%B1%DB%8C%E2%80%8C%D9%87%D8%A7%DB%8C%20%D8%A8%DB%8C%D9%86%E2%80%8C%D8%A7%D9%84%D9%85%D9%84%D9%84%DB%8C%20%D8%AF%D8%A7%D9%86%D8%B4%DA%AF%D8%A7%D9%87%20%D8%B4%D9%87%DB%8C%D8%AF%DA%86%D9%85%D8%B1%D8%A7%D9%86%20%D8%A7%D9%87%D9%88%D8%A7%D8%B2.html


 

های مختلف  ها در حوزه قرار شد عناوین تحقیقاتی مورد نیاز این دانشگاه دولو ادامه داد: بر این اساس حاجی

مهندسی، پزشکی، دامپزشکی و ... به ما اعلام شوند و دانشگاه نیز این عناوین را به اعضای هیأت علمی 

یه ها همکاری کنند تا هسته اول های اعلام شده با این دانشگاه مند در پروژه اعلام کرده و اساتید علاقه

برای  DAADهای آلمانی از موسسه  ها شکل بگیرد. پس از آن دانشگاه همکاری پژوهشی میان دانشگاه

 .کنند های خود درخواست هزینه می پژوهشی پروژه  تامین هزینه

وی خاطرنشان کرد: این اقدامات تنها برای شروع همکاری هستند و برای ایجاد یک همکاری مناسب میان 

 .ها بسیار با اهمیت است های آلمانی همکاری و مشارکت اعضای هیأت علمی در پروژه اهو دانشگ   دانشگاه

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 96۵-776-۵کدخبر:  – 13:14 - 1396مرداد ماه،  3سه شنبه 

 به کولر   بلوک 3معصومه)س(اهواز/تجهیز  جزییات تعمیرات خوابگاه حضرت

 

اهواز با اشاره به مشکل سیستم سرمایشی  معاون طرح و توسعه دانشگاه شهید چمران

بلوک این مجتمع، گفت:  12خوابگاه حضرت معصومه )س( اهواز در خنک کردن هفت بلوک از 

به کولر مجهز شوند؛ با این کار قدرت سیستم سرمایشی مرکزی به جای   قرار است سه بلوک

  .شود اینکه صرف خنک کردن هفت بلوک شود، روی چهار بلوک متمرکز می

منطقه خوزستان، با بیان اینکه تعمیر و بازسازی خوابگاه  -وگو با خبرنگار ایسنا  دکتر حمیدرضا غفوری در گفت

شود، اظهار کرد: امسال نیز بلافاصله پس از تخلیه خوابگاه این اقدامات انجام شد.  هر ساله انجام می

بهداشتی، رنگ کاری فضاها، رفع گرفتگی و  بلوک در حال انجام است و تعمیر سرویس 1۲تعمیرات در تمام 

درصد کارها به اتمام رسیده و امیدواریم تا پایان  ۵۰ها از جمله این اقدامات هستند؛ تاکنون  نشتی لوله

  مردادماه نیز فرآیند تعمیرات به پایان برسد.

و جواب ندادن  وی افزود: هفت بلوک در مجتمع خوابگاهی حضرت معصومه )س( اهواز درگیر بحث گرما

قرار است به کولر مجهز و از سیستم سرمایشی مرکزی خارج   سیستم سرمایشی بودند. از این تعداد سه بلوک

شوند. با این کار قدرت سیستم سرمایشی مرکزی به جای اینکه صرف خنک کردن هفت بلوک شود، روی  می

  شود. چهار بلوک متمرکز می

د چمران اهواز گفت: امسال امکان مجهز کردن چهار بلوک باقی مانده به معاون طرح و توسعه دانشگاه شهی

کننده مرکزی تقویت و یک برج  ها نیز قرار است سیستم خنک کولر وجود ندارد اما برای رفع مشکل این بلوک

های این هفت بلوک دو جداره  کننده و یک چیلر به این سیستم اضافه شوند. همچنین قرار است پنجره خنک

  اند. های سه بلوک دو جداره شده ند و تاکنون پنجرهشو

غفوری تصریح کرد: هر کدام از کارهایی که برای حل مشکل دانشجویان خوابگاه انجام شده است، شامل 

شود. یک ترانس برق جدید نیز احداث شد و به همین منظور نیز یک اتاقک به مساحت  هایی می زیرمجموعه

  در نظر گرفته شده است. مترمربع برای ترانس 1۰۰

های مختلفی برای حل مشکلات خوابگاه انجام داده است و ما انتظار داشتیم از  وی گفت: دانشگاه هزینه

ای در نظر گرفته شود. تاکنون  خانه برای خوابگاه هزینه اعتبارات استانی یا از بخش اعتبارات ضروری وزارت

انه با اختصاص مبلغی به دانشگاه موافقت کرده است ولی این مبلغ هنوز خ ایم، البته وزارت مبلغی دریافت نکرده

  در بخش اداری است و منتظر دریافت آن هستیم.
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 96۵-1376-۵ کدخبر: – 08:49 - 1396مرداد ماه،  4چهارشنبه 

 :شهید چمرانعضو هیأت علمی دانشگاه 

 گذاری بیشتری انجام دهد دولت جدید در حوزه تحقیقات، سرمایه

که رکن اساسی هر کاری تحقیقات  عضو هیأت علمی دانشگاه شهید چمران اهواز با بیان این

  گذاری بیشتری انجام دهد. است، گفت: دولت جدید باید در این حوزه سرمایه
 

های نهم و دهم بیشتر  منطقه خوزستان، اظهار کرد: دولت -خبرنگار ایسنا وگو با  پور در گفت دکتر محمود کاشفی

رغم توجه به مسائل  کردند و جنبه کیفی چندان مطرح نبود اما دولت یازدهم علی ها توجه می به جنبه کمی دانشگاه

های  یم به بخشی دانشگاهی انتظار دار  کمی تا حدی مسائل کیفی را نیز مورد توجه قرار داد. به عنوان جامعه

ای شود. رکن اساسی هر کاری تحقیقات است. دولت  های تحقیقاتی توجه ویژه خصوص تأمین هزینه کیفی به

گذاری بیشتری انجام دهد، اساتید و کارکنان دانشگاهی نیز باید درآمد مناسبی داشته  باید در این حوزه سرمایه

 باشند.

 

فت: مسأله امید و نشاط در میان سه قشر استاد، کارمند و عضو هیأت علمی دانشگاه شهید چمران اهواز گ

دانشجو بسیار با اهمیت است. اساتید و کارکنان دانشگاهی باید در رفاه باشند تا بتوانند اهداف دولت را پیش 

ببرند. باید شرایطی از نظر فرهنگی و ورزشی فراهم شود تا نشاط لازم در دانشگاه وجود داشته باشد. 

تواند برای دانشگاه بسیار مناسب باشد. اگر این سه طبقه آرامش  رفاهی مناسب برای کارکنان میهای  سیستم

 تواند به خوبی توسعه پیدا کند. فکری داشته باشند دانشگاه می

 

پور افزود: یکی از اشکالات کشور ما تعویض گاه به گاه مدیران است. نه تنها در دانشگاه بلکه  کاشفی

دهد. نباید مدیران دانشگاهی  نیز تعویض مدیر عملاً ظرفیت و کارایی مدیر را کاهش میهای اجرایی  دربخش

تواند به بدنه دانشگاه ضربه مهلکی بزند. به طور مثال  خصوص مدیران رده بالا دائم تعویض شوند، این کار می به

ود مسلط شود. کسی که کشد که به حوزه خ اگر مدیری قرار است دو سال در جایی باشد تنها شش ماه طول می

 تر را داشته باشد. های پایین گیرد باید تجربه مدیریت رده های رده بالا قرار می در مدیریت

 

وی خاطرنشان کرد: در هر بخشی باید کارهایی انجام شود. در بخش تحصیلات تکمیلی باید امکانات تحقیقاتی 

کترا شرایطی دارند که باید حتما از جایی حقوق فراهم و دانشجوی ما تشویق شود، به طور مثال دانشجویان د

ای داشته باشد. باید اعتباری به دانشجوی  های پژوهشی توجه ویژه بگیرند. دولت دوازدهم باید به مساله گرنت

خصوص در حوزه تحقیقات  تواند به دانشگاه به دکتری پرداخت شود تا مجبور نباشد کار کند؛ چرا که این کار می

 آسیب بزند. 

 

بینیم که حقوق یک عضو  وی تاکید کرد: زندگی اعضای هیأت علمی و دانشجویان باید تأمین باشد. گاهی می

هیأت علمی دانشگاه از یک کارگر شرکت صنایع فولاد یا شرکت نفت نیز کمتر است، این مسائل موجب 

علمی مسکن ندارند و یک  شود. دولت باید به این نکات بیشتر توجه کند. غالب اعضای هیأت دلسردی اعضا می

عضو جوان هیأت علمی برای آغاز کار خود ابتدا باید چند ماه به دنبال تأمین مسکن خود باشد. دولت باید در 

 گذاری بیشتری انجام دهد.  زمینه تأمین امکانات رفاهی برای اعضای هیأت علمی، سرمایه
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 96۵-1876-۵کدخبر: – 1۵:41 - 1396مرداد ماه،  4چهارشنبه 

 :معاون منابع انسانی استانداری خوزستان تاکید کرد

 های تنفسی پزشکی برای شناسایی علت بیماری لزوم همکاری دانشگاه چمران و علوم

 

که تحقیقات علمی  معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استانداری خوزستان با بیان این

بر هستند و ممکن است چند سال به طول بیانجامند، گفت: توقع داریم میان دانشگاه  زمان

های تنفسی  شهید چمران اهواز و دانشگاه علوم پزشکی یک کار مشترک در زمینه بیماری

 صورت بگیرد. 

  
نیسی در یازدهمین جلسه کارگروه تخصصی  منطقه خوزستان، جمال عالمی -ارش خبرنگار ایسنا به گز

آموزش، پژوهش، فناوری و نوآوری استان که امروز چهارشنبه )چهارم مردادماه( در سالن جلسات استانداری 

د سال به طول بر هستند و ممکن است چن برگزار شد، اظهار کرد: با توجه به اینکه تحقیقات علمی زمان

 کرد. بندی ارائه می بیانجامد، ما از دانشگاه علوم پزشکی انتظار داشتیم که برای تحقیقات خود یک برنامه زمان

 

ها مشخص شوند، انتظار داشتیم در   وی ادامه داد: علاوه بر برنامه سه ساله دانشگاه که قرار است نتیجه

های بالایی برخوردار است. توقع  دانشکده کشاورزی از ظرفیترسید.  مدت نیز خروجی به اطلاع مردم می کوتاه

های تنفسی  داریم میان دانشگاه شهید چمران اهواز و دانشگاه علوم پزشکی یک کار مشترک در زمینه بیماری

 صورت بگیرد.

 

از، های تنفسی در اهو معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استانداری خوزستان گفت: در خصوص علت بیماری

اند. بر اثر هرس کردن نیز مشخص شد که تعداد افرادی که مبتلا به مشکلات  گیاه کنوکارپوس را هدف قرار داده

 دهم کاهش داشته است. البته این نتایج ممکن است حاصل آزمون و خطا باشد. شوند، یک تنفسی می

 

نتایج در اهواز و جای دیگری بررسی نیسی ادامه داد: کاش در تحقیقات چند متغیر وجود داشت و مثلاً  عالمی

تر باشد. انتظار ما از مراکز علمی و دانشگاه علوم پزشکی، این است که با استفاده از  شدند، تا نتایج علمی می

 تری ارائه دهند. های موجود، تحقیقات کامل ظرفیت

 

نم کارگروه کوچکی ک وی در خصوص تشکیل صندوق نوآوری و شکوفایی در استان، تصریح کرد: پیشنهاد می

میان پارک علم و فناوری، بخش انفورماتیک استانداری، دانشگاه شهید چمران و سازمان صنعت و معدن، شکل 

های استان مشخص شود و حتی به نظر من باید مبالغ نیز مشخص شوند تا مشخص باشد برای  بگیرد و ظرفیت

 ند.تشکیل صندوق، هر شرکت در استان باید چه مبلغی پرداخت ک
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زاده، معاون توسعه، پژوهش و فناوری دانشگاه  به گزارش ایسنا، در این جلسه همچنین بهزاد شریف مخمل

های پاییزی شد. از  استان درگیر مسائل تنفسی بعد از باران 9۲علوم پزشکی جندی شاپور اهواز، گفت: از سال 

، کار خود را به صورت جدی در چند محور 94همان روزها برای مطالعه این پدیده دست به کار شدیم و از سال 

ها نیز از وزارت بهداشت اخذ شد،  های تنفسی و آلودگی آغاز کردیم. در این حوزه مجوز مرکز تحقیقات بیماری

 همچنین بودجه قابل توجهی در این زمینه از سوی وزارتخانه اختصاص داده شد.

 

 

ها به  بندی جه رسیدند، برخی نیز در حال اجرا هستند. تقسیمهای ما اجرا شده و به نتی وی افزود: برخی از پروژه

گیرد. همچنین  های سنی درگیر مسائل تنفسی را در بر می ای انجام شده که کارهای تحقیقاتی ما تمام طیف گونه

 ایم. ها داشته های عراق برای همکاری در این زمینه هایی از دانشگاه درخواست

 

 

کرد: به ثمر رسیدن  دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور اهواز خاطرنشان معاون توسعه، پژوهش و فناوری

های گیاه کنوکارپوس از نقاط مختلف  برد. پولن هایی که در حال انجام هستند، پنج تا ده سال زمان می طرح

 های آلرژیک به این گیاه در حال ها محتوای پروتئینی ساخته شده است و واکنش اند و از آن آوری شده جمع

ها به حد کافی برسد و هم نتایج لازم مشخص  کشد تا هم تعداد نمونه بررسی هستند. سه تا پنج سال طول می

 شود.

 

های مربوط  میلیون تومان از سوی دانشگاه علوم پزشکی به طرح 7۵۰زاده افزود: در سال گذشته بیش از  مخمل

بر یک میلیارد تومان اعتبار اختصاص پیدا کرده  است. امسال نیز بالغ  های تنفسی اختصاص داده شده به بیماری

ایم. خوشبختانه وزارتخانه یک کانال مالی  های تحقیقاتی در این زمینه نداشته و تاکنون مشکلی برای اجرای طرح

 ها ایجاد کرده است. مناسبت برای حمایت از اینگونه طرح

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 96۵-۲076-۵ کدخبر:– 16:06 - 1396مرداد ماه،  4چهارشنبه 

 :معاون پژوهشی دانشگاه شهید چمران اهواز

 شود مشکلات سامانه سمات امسال برطرف می

معاون پژوهشی و فناوری دانشگاه شهید چمران اهواز با اشاره به مشکلات سامانه سمات و این 

است امسال برطرف شود، گفت: سامانه سمات مردادماه باز شده و  که مشکلات این سامانه قرار

  ها ظرف یک یا دو هفته اعلام خواهد شد. نتایج ثبت عناوین طرح

 

 

دولو در یازدهمین جلسه کارگروه تخصصی  منطقه خوزستان، دکتر ابراهیم حاجی -به گزارش خبرنگار ایسنا 

چهارشنبه )چهارم مردادماه( در سالن جلسات استانداری  آموزش، پژوهش، فناوری و نوآوری استان که امروز

های پاییزی، اظهار کرد:  برگزار شد، با اشاره به بروز مشکلات تنفسی برای مردم خوزستان پس از باران

ها مسئول و  امیدوارم امسال دیگر شاهد چنین مشکلاتی نباشیم. اگر دوباره چنین مسائلی رخ دهد، همه سازمان

 ها، مشکلی پیش نیاید. های بین دانشگاهی شکل بگیرد تا با استفاده از تمام ظرفیت باید همکاریمقصر هستند. 

 

شوند، باید به تهران ارسال  ها تعریف می ها و سازمان هایی که از طرف دستگاه وی افزود: در حال حاضر پروژه

و از نظر علمی و پژوهشی قابل اجرا ها تکراری نبوده  شده و از سامانه سمات مجوز دریافت کنند که این پروژه

شوند و مجوز ایجاد پروپوزال و تعریف پروژه را دریافت  ها اعلام می هستند. سپس این عناوین به دانشگاه

 کنند. می

 

معاون پژوهشی و فناوری دانشگاه شهید چمران اهواز تصریح کرد: سامانه سمات مشکلات زیادی داشت. این 

شد. در  ترین مشکل نیز این بود که دستاورد اجرایی، دیر اعلام می ضعیف بود. مهم افزاری سامانه از نظر نرم

ای که با مسئولان سامانه سمات در تهران برگزار شد، قرار شد این مشکل امسال حل شود. مشکل دیگر،  جلسه

ه نیز قرار شد امسال شد. در این حوز دیر باز شدن سامانه بود؛ مثلا سامانه اسفندماه برای ارسال عناوین باز می

 شوند، بپذیرد. های اجرایی ارائه می های جدیدی را که توسط دستگاه این سامانه اواسط مردادماه باز شود و طرح

 

ها تعیین تکلیف شود. در بحث مشکلات  دولو ادامه داد: قرار است ظرف دو تا سه هفته، وضعیت طرح حاجی

افزار جدیدی  پذیر باشد امسال نرم افزار تغییر کرده و اگر امکان شود نرم افزاری نیز گفته شد، تلاش می نرم

 های بهتری داشته باشد. جایگزین شود که قابلیت

 

 

http://khouzestan.isna.ir/default.aspx?NSID=5&SSLID=46&NFID=165770


 

وی ادامه داد: بحث دیگر تمرکززدایی این سامانه بود که از این پیشنهاد استقبال شد و قرار شد سامانه سمات 

انه به استان داده شود. البته اطلاعات همچنان در از حالت متمرکز خارج شده و بخشی از امتیازات این سام

ها است. در حال حاضر این سامانه  شود، چراکه اصل اساسی کار این سامانه، تکراری نبودن طرح تهران ثبت می

 ها است. ها و مراکز تحقیقاتی و دستگاه های مربوط به سازمان به نوعی درگاه ارتباطی بین پروژه

 

دانشگاه شهید چمران اهواز تصریح کرد: ایجاد مناطق ویژه علم و فناوری، یکی از  معاون پژوهشی و فناوری

ها  تصویب شد تا یک نقش بالادستی میان همه بازیگران استان ۸۸پیشنهادهایی است که توسط دولت در سال 

ام نهادهای سازی میان تم های اقتصادی و علمی داشته باشند. یکی از وظایف این منطقه ویژه هماهنگ در حوزه

 استانی است.

 

ای زیر نظر استاندار تشکیل شد. مطالعات لازم  ، کمیته94وی افزود: به منظور ایجاد این منطقه ویژه از سال 

بنیان استان واگذار شد. همزمان با ارائه گزارش ما در  های دانش برای ایجاد منطقه ویژه به یکی از شرکت

های  گزارش خود را ارائه دهند. برای ارائه مطالعات، شاخص تهران، قرار بود چهار استان دیگر نیز

هایی نیز داشتند. بر اساس  های اقتصادی، فناورانه، علمی و خلاق مطرح بودند که هر کدام، زیرشاخص توانمندی

 ها و کف امتیازات لازم برای ایجاد منطقه ویژه را دارد. آمار، تهران تمام شاخص

 

شگاه شهید چمران اهواز ادامه داد: پس از تهران، خوزستان قرار داشت. اما معاون پژوهشی و فناوری دان

بنیان و درصد دانشجویان تحصیلات تکمیلی  های دانش های استان در چند جا از جمله تعداد شرکت شاخص

ر گیری د کافی نبود. برای حل این مشکل، سه راه حل وجود داشت البته با توجه به کمبود وقت در جلسه تصمیم

 این زمینه به جلسه بعد موکول شد.

های لازم را ندارد،  ها شاخص ها این بود که با توجه به اینکه برخی استان دولو ادامه داد: یکی از این راه حاجی

های  نصاب لازم، برنامه ها داده شود تا رشد کنند و پس از رسیدن به حد یک فرصت یک یا دو ساله به استان

نه شورای عالی عطف ارائه های تفصیلی نیز باید به صورت انفرادی به دبیرخا د. برنامهتفصیلی را انجام دهن

 شوند. 

های تقاضامحور انجام دهند.  ها انتظار داریم پروژه وی تصریح کرد: ما از مراکز آموزش عالی و دانشگاه

ها به سامانه سمات اعلام شود.  ها ارسال کنند و عناوین پروژه ها نیز باید نیازهای خود را به دانشگاه دستگاه

ها همچنین باید سهم یک درصد بودجه پژوهشی خود را مشخص و تا پایان شهریورماه، عناوین پروژه  دستگاه

 تحقیقاتی خود را اعلام کنند.

 

 



 960۵060346۵کدخبر: -10:30/  1396مرداد  6 / جمعه

 :دبیر انجمن فرهنگ و اندیشه دانشگاه شهید چمران

 تر کنیم کنیم دانشگاه را به بطن جامعه نزدیک تلاش می

 

دبیر انجمن فرهنگ و اندیشه دانشگاه شهید چمران اهواز با بیان اینکه خوزستان مشکلات 

و اجتماعی دارد که کمتر از جهت علمی به آن پرداخته شده  مختلفی در حوزه مسائل فرهنگی

گیری سیاسی و از منظر علمی  کنیم که بدون جهت است، گفت: با تشکیل این انجمن تلاش می

ای عمل  تر کنیم؛ دانشگاه نباید گلخانه مسائل را بررسی و دانشگاه را به بطن جامعه نزدیک

 .کند و تنها به فکر حل مشکلات خود باشد

وگو با ایسنا، اظهار کرد: انجمن فرهنگ و اندیشه حدود چهار ماه است که مجوز  پور در گفت دکتر حسین الهام

فعالیت خود را اخذ کرده است. این انجمن یک انجمن فرهنگی و درواقع یک نهاد مدنی است که اعضای آن از 

فرهنگی با چنین حوزه کاری فعالیت ام که یک انجمن  دهند. من تاکنون ندیده علمی تشکیل می اعضای هیأت

کنند، اما چنین  های سیاسی مانند بسیج اساتید و انجمن مدرسین در دانشگاه فعالیت می کند؛ البته انجمن

 .انجمن فرهنگی مستقل و خودجوشی تاکنون در دانشگاه وجود نداشته است

شهید چمران اهواز عضو این انجمن  علمی دانشگاه نفر از اعضای هیأت ۵۰اکنون حدود  وی با بیان اینکه هم

شود. اعضای پیوسته از اعضای  شکل پیوسته و گسسته انجام می ۲هستند، افزود: عضویت اعضا در انجمن به 

علمی دانشگاه و اعضای ناپیوسته )گسسته( نیز افرادی هستند که از خارج دانشگاه خواستار عضویت در  هیأت

 .انجمن هستند

دیشه دانشگاه شهید چمران اهواز در خصوص شرایط پذیرش عضو در این دبیر انجمن فرهنگ و ان

مند به  های فرهنگی علاقه علمی یا شخصیت طور مثال اعضای هیأت انجمن،گفت: شرایط مختلفی وجود دارد؛ به

 .توانند در انجمن عضو شوند های اجتماعی می فعالیت

نیز توسط انجمن اخذ شده  "نقد و اندیشه"نام  پور تصریح کرد: مجوز فعالیت یک نشریه فرهنگی به الهام

 .است که مهرماه سال جاری اولین شماره آن منتشر خواهد شد

علمی، ارتباط با  وی درباره اهداف فعالیت این انجمن، گفت: ارتقاء سطح علمی فرهنگی اعضای هیأت

اجتماعی در استان، های فرهنگی و  های علمی سطح کشور، تشویق همکاران به شرکت در فعالیت انجمن

تلاش برای رفع شبهات دانشجویان در مسائل اعتقادی و تقویت باورهای مذهبی ازجمله اهداف تشکیل 

ای نیستیم و در تلاش هستیم دانشگاه را به بطن  دنبال دانشگاه گلخانه انجمن فرهنگ و اندیشه است؛ ما به

 .جامعه ببریم

 

 



با همین نام  NGO ها برای ایجاد یک از همچنین از برنامهعلمی دانشگاه شهید چمران اهو این عضو هیأت

دنبال شناسایی خلأهای موجود در  دهند؛ ما به را اعضای انجمن تشکیل می NGO خبر داد و گفت: اعضای

 .حوزه فرهنگی و علمی و برگزاری جلسات نقد و مناظره علمی درباره این مسائل هستیم

ای فرهنگی در استان و کمک به ایجاد همبستگی و ارتباط بین اقوام برای ه پور ادامه داد: شناسایی چالش الهام

تقویت همبستگی ملی از دیگر اهداف فعالیت انجمن است؛ تمام رویکردهای انجمن علمی و فرهنگی هستند و 

ایم. خوزستان مشکلات مختلفی در حوزه مسائل فرهنگی و  رویکردهای سیاسی را به احزاب واگذار کرده

 .دارد که کمتر از جهت علمی به آن پرداخته شده است اجتماعی

ها و  وی افزود: انجمن فرهنگ و اندیشه یک انجمن مستقل است و ما از همکاری و مشارکت تمام سازمان

ها هستیم؛  کنیم و آماده این همکاری توانند در راه تحقق اهداف انجمن کمک کنند، استقبال می افرادی که می

 .کنیم ها همکاری و تعامل می شناسیم و با آن های رسمی را به رسمیت می جناحها و  همچنین گروه

دنبال این هستیم که در پاییز آینده  به :دبیر انجمن فرهنگ و اندیشه دانشگاه شهید چمران اهواز تصریح کرد

ی و از سوی تمام نهادهای غیردولتی یک همایش برگزار کنیم تا در این همایش درباره مشکلات اجتماع

 .فرهنگی راهبردهای مشخصی تعیین و تقسیم کار شود

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 96۵ -7414-۵ کدخبر: – 13:47 - 1396مرداد ماه،  7شنبه 

 :عضو هیات عملی دانشگاه شهید چمران اهواز

 نبود زنان در ترکیب هیات دولت، برای جامعه ایران مایه تاسف است 

 

که عدم حضور زنان در ترکیب دولت  عضو هیات عملی دانشگاه شهید چمران اهواز با بیان این

زند، گفت: عدم حضور زنان در کابینه  دوازدهم به اعتماد زنان به رئیس جمهور آسیب می

ها خواهد  دوازدهم قطعا موجب ادامه روند عدم بکارگیری زنان در مناصب کلان مدیریتی استان

 شد. 
   

منطقه خوزستان، اظهار کرد: آخرین لیستی که از اعضای  -وگو با خبرنگار ایسنا  در گفتزاده  ر الهه موالیدکت

کابینه دوازدهم منتشر شده، متاسفانه گویای عدم حضور زنان در ترکیب هیات دولت است که برای جامعه ایران 

 مایه تاسف است. 

 

زنان سایر کشورهای جهان که به مناصب ریاست جمهوری، وی ادامه داد: زنان فرهیخته ایران نسبت به   

 اند، هیچ کمبودی ندارند و حتی بسیار توانمندتر هستند.  های کلان دولتی دست یافته های وزارتی و رده جایگاه

 

ر این فعال حوزه زنان ادامه داد: تنها تفاوتی که در این زمینه کشور ایران با سایر کشورها دارد، این است که د  

کنند اما متاسفانه در ایران، مردان با وجود  آن کشورها، مردان باور خود را نسبت به توانمندی زنان عملی می

 کنند.  اقرار به توانمندی زنان، این باور را عملی نمی

 

زاده عنوان کرد: بکارگیری یک زن در معاونت زنان و خانواده رئیس جمهور، هیچ امتیازی را به ذهن  موالی  

 کردند.  توانستند یک مرد را به این سمت منصوب می کند و مطمئنا در صورت امکان، حتی اگر می بادر نمیمت

 

وی با اشاره به حذف نام خانم مولاوردی از آخرین لیستی که از ترکیب هیات دولت دوازدهم که منتشر شده   

اند و  داشته سیار جدی و چشمگیری است، بیان کرد: خانم مولاوردی در جایگاه دفاع از حقوق زنان تلاش ب

توانند به خوبی بسیاری از مشکلات موجود در آن نهاد  ای که قرار بگیرند، می مطمئنا در هر جایگاه یا وزارتخانه

 یا وزارتخانه را رفع کنند. 

 

ری های انتخاباتی رئیس جمهور مبنی بر بکارگی این عضو هیات عملی دانشگاه شهید چمران اهواز به وعده  

زنان در مناصب کلان دولتی اشاره و عنوان کرد: عدم حضور زنان در کابینه دولت دوازدهم، قطعا آن احساس 

ود، را به یاس تبدیل امیدواری که در زمان انتخابات ریاست جمهوری نسبت به آقای روحانی در کشور مطرح ب

 کند.  می

بسیار توانمندی برای بکارگیری در مناصبی  های کشور، زنان زاده تصریح کرد در تمام استان موالی  

استانداری، ادارات کل و سایر مناصب رده میانی مدیریتی وجود دارد و قطعا بازخورد عدم حضور زنان   همچون

ها  های بالا و میانی دولتی در استان در کابینه دولت دوازدهم ،ادامه روند عدم بکارگیری زنان در مناصب رده

 خواهد بود. 

 

http://khouzestan.isna.ir/default.aspx?NSID=5&SSLID=46&NFID=165990


 

 08:31 - 1396مرداد  10 :تاریخ انتشار -44676 :کد خبر وسفید

درصد شاغلان خوزستان کم  45بررسی علل افزایش نرخ بیکاری در خوزستان/ 

 سواد و بیسواد هستند

خوزستان"در  "سرمایه"رسوب اندک  "  

ا عضو هیات علمی گروه اقتصاد دانشگاه شهید چمران گفت: بازار اشتغال نیز مانند سایر بازاره

طرف عرضه و تقاضای اشتغال دارد. در این زمینه استان هم در طرف عرضه و هم در طرف 

تقاضا با مشکلاتی روبرو است و نیروی کار فعال در راستای مزیت های رقابتی استان و 

 .تقاضاهای بنگاه های اقتصادی شکل نگرفته است

 

علمی گروه اقتصاد دانشگاه شهید چمران  به گزارش فیدوس: دکتر یعقوب اندایش اقتصاددان و عضو هیات

شرایط حاکم بر اقتصاد ایران و دلایل افزایش نرخ بیکاری در خوزستان را مورد بررسی قرار داد و  اهواز 

 .راهکارهایی نیز در این زمینه ارائه کرد

رها طرف عرضه و عضو هیات علمی گروه اقتصاد دانشگاه شهید چمران گفت: بازار اشتغال نیز مانند سایر بازا 

تقاضای اشتغال دارد. در این زمینه استان هم در طرف عرضه و هم در طرف تقاضا با مشکلاتی روبرو است و 

  .نیروی کار فعال در راستای مزیت های رقابتی استان و تقاضاهای بنگاه های اقتصادی شکل نگرفته است

ت و تقاضا محور نبوده است، ایجاد رشته های اندایش ادامه داد: آموزش نیروی کار متناسب با این ظرفی

دانشگاهی و فنی و حرفه ای هم بدون مطالعه و برنامه دقیق از مزیت های رقابتی کسب و کار استان شکل 

گرفته است و این مورد تا سالها وجود خواهد داشت. در حال حاضر نیز هیچ اقدامی اصلاحی در این زمینه 

ین است که آموزش ها به مهارت منجر نمی شوند، به طوری که در دو بخش صورت نگرفته است. نکته دیگر ا

مهم خدمات و کشاورزی مهارت ها بسیار پایین است و تنها در بخش صنعت متقاضیان به دلیل تحصیلات 

 .عالی مهارتی بالاتر از حد متوسط دارند

باشند که این رقم متناسب  سواد می بیدرصد شّاغلان استان دارای تحصیلات زیردیپلم و  4۵وی اضافه کرد: 

اگرچه جمعیت فعال استان بعد از یک اوج در این سه سال  .با سطح کسب و کارهای رقابت پذیر استان نیست

اخیر کاهش یافته است اما افزایش نرخ مشارکت اقتصادی، باعث افزایش جمعیت در جستجوی شغل شده 

اه ها در سالیان اخیر با مشکلات جدی رکودی مواجه بوده در سوی دیگر ، تقاضای کار از سوی بنگ .است

است، اگر سه دسته کسب و کار رقابت پذیر استان حول صنایع بزرگ نفت، گاز، پتروشیمی و فولاد، کشاورزی 

و منطقه مرزی، بنادر و ترانزیت باشد با توجه به وجود رکود، دو دسته کسب و کار ) صنایع بزرگ نفت و گاز و 

 .رانزیت( با رکود مواجه بوده اند و برآیند این دو ، افزایش نرخ بیکاری استان را همراه داشته استبنادر و ت

 

http://feydus.ir/fa/news/44676/%D8%B1%D8%B3%D9%88%D8%A8-%D8%A7%D9%86%D8%AF%DA%A9-%D8%B3%D8%B1%D9%85%D8%A7%DB%8C%D9%87-%D8%AF%D8%B1-%D8%AE%D9%88%D8%B2%D8%B3%D8%AA%D8%A7%D9%86


 4۵این کارشناس اقتصادی ایجاد اشتغال در سطح استان را با چالش های مهمی رو به رو دانست و افزود: 

ور دقیق در آمارها قابل درصد اشتغال مربوط به اشتغال غیر رسمی است که همه ی این نوع اشتغال به ط

محاسبه نیست و نرخ بیکاری را بالا برآورد می سازد. همچنین صنایع بزرگ نفت و گاز، پتروشیمی و فولاد 

اند، این بخش ها معمولا  پیوندهای پسین و پیشین خوبی با سایر بخش های اقتصادی استان برقرار نکرده

ها در خارج کشور یا استانهای دیگر صورت می گیرد و عمده تولید مواد خام می کنند و ایجاد ارزش افزوده آن

 .تقاضای واسطه خود را نیز از سایر استانها می گیرند

عضو هیات علمی گروه اقتصاد دانشگاه چمران ادامه داد: کسب و کار حول صنایع بزرگ نفت و گاز و پتروشیمی 

روهای بومی موجب مخاطرات محیط زیستی، مکیدن ها مبتنی بر فعالیت جمعی نبوده و علاوه بر بکار نگرفتن نی

منابع و آلودگی آب و هوای استان شده است. باید توجه داشت که حضور جمعی بنگاه های بومی برای گرفتن 

تصمیمات راجع به این  .پروژه های این دست بسیار مهم است، چرا که به تنهایی توانایی انجام آنها را ندارند

شود و شرایط مناقصه ها غیر  رت ملی و در مرکز و نامتناسب با شرایط منطقه گرفته مینوع صنایع بزرگ به صو

 .شفاف و استخدام ها بر حسب شایسته سالاری نیست

رسوب سرمایه در خوزستان پایین است و این استان برای سرمایه گذاران به چشم  :این اقتصاد دان بیان کرد

می شود و با انباشت سرمایه در یک مرحله، آن سرمایه به استانهای با سرمایه اندوزی و بستن بار و بنه دیده 

شرایط مناسب تر انتقال می یابد. با سرمایه گذاری در کسب و کارهای صنایع سرمایه بر استان هم ایجاد 

 .اشتغال مطلوب صورت نمی گیرد

ر و نامتناسب با محور های کسب اندایش افزود: وجود درصد بالای افراد شاغل و جویای کار کم سواد، غیر ماه

و کار نمی تواند تعادل را در بازار کار استان برقرار نماید، تولید کنندگان نیز منفرد و غیر جمع بوده و رابطه 

خدمات توسعه و به روز رسانی کسب و کار مرتبط با بخش  .پایدار بین تولید کنندگان جزء و بازار وجود ندارد

وجود ندارد و بسیاری از کسب و کارها دارای مزیت رقابتی نیستند و حول این محور های اقتصادی رقابت پذیر 

 .شکل نگرفته اند، اگر حرفه ای مزیت رقابتی نداشته باشد از صحنه خارج می شود

این کارشناس مسائل اقتصادی در خصوص همجواری استان با کشورهای دیگر، گفت: از مزیت وجود مرز 

ایم. در حالی که وجود  آبی با سایر کشورهای حوزه حاشیه خلیج فارس استفاده بهینه نبردهزمینی با عراق و مرز 

این مرزها می توانست خوزستان را محور ترانزیت کشور و یا حتی کشورهای دیگر قرار دهد، برای بهرمندی از 

 .این مزایاها این استان باید وارد شبکه های منطقه ای و بین المللی شود

 

دهندگان خدمات توسعه کسب  ها و وضعیت ارائه کرد: وضعیت زیرساخت، هماهنگی نهادها و دستگاهوی بیان 

وکار رقابت پذیر نبوده است و فضای کسب و کار  وکار، آموزش و مهارت در منطقه متناسب با سیستم کسب  

نکته مهم را مد نظر  استان حتی در سطح کشور نیز جایگاه مطلوبی ندارد. حال با چنین چالش هایی باید این

داشت که ایجاد اشتغال باید بر مبنای مزیت رقابتی مشاغل باشد. توجه و توسعه سیستم کسب و کار مشاغلی 

 .که مزیت رقابتی دارند می تواند هم در ایجاد ارزش افزوده و هم اشتغال جدید نقش مهمی ایفا کند

 



توجه به زنجیره ارزش یک کسب و کار و تکمیل  عضو هیات علمی گروه اقتصاد دانشگاه چمران ادامه داد:

ها و زیرساخت ها مهمترین مساله در سود ده کردن و رقابت  زنجیره ارزش آنها با فراهم سازی پشتیبان

باشد. تا زمانی که کسب و کاری نتواند مزیت رقابتی داشته باشد و  پذیری و به تبع آن ایجاد اشتغال پایدار می

نشود و به اصطلاح سیستم کسب و کار آن توسعه نیابد نمی تواند ایجاد شغل پایدار  زنجیره ارزش آن تکمیل

و مطمئن کند. این مهم در جلسات شورای اشتغال با مکانیسم و فرایند های دولتی و با مداخلات بیرونی و یک 

 .طرفه در سیستم کسب و کارها و نسخه پیچیدن به این سبک برای آنها، میسر نیست

ر خصوص راه حل اشتغال جمعیت کم سواد استان گفت: با تکمیل زنجیره ارزش و توسعه سیستم اندایش د

کسب و کارهای رقابتی در حوزه کشاورزی، بنادر و ترانزیت می توان مشکل بیکاری جمعیت کم سواد استان را 

بیکاری جمعیت کم حل کرد. نکته حائز اهمیت این است که تا دو سال پیش مشکل اشتغال استان، آمار بالای 

 .سواد بوده که هنوز پابرجاست، امروزه بیکاری فارغ التحصیلان دانشگاهی هم به آن اضافه شده است

این کارشناس اقتصادی در زمینه اشتغال جمعیت تحصیل کرده بیان کرد: جمعیت تحصیل کرده )که غالبا غیر 

یاد دهند( باید در بنگاههای صنعتی و خدماتی مبتنی  ماهر هستند و بنگاهها باید در این زمینه مهارت را به آنها

بر دانش جذب شوند، صنایع پایین دست صنایع مادر استان و خدمات وابسته به آنها کسب و کارهای متناسب 

  .با جمعیت تحصیل کرده هستند

عه اندایش با طرح سوال، با کسب و کارهای موجود به چه صورت می توان شغل ایجاد نمود؟ گفت: توس

سیستم کسب و کار مبتنی بر تکمیل زنجیره ارزش یکی از روش های مطلوب است، زنجیره ارزش یک کسب 

و کار شامل تأمین، طراحی، تولید و فرآوری، بازاریابی و فروش تا مصرف می شود. ارزش هایی که خارج از 

لید کالا یا خدمت است. اگر رفتار حلقه تولید و فرآوری در این زنجیره ایجاد می شود بسیار بیشتر از مرحله تو

بازیگران، نهادها و فرایندهای موجود طوری بهسازی شود که حداکثر ارزش در یک کسب و کار شکل گیرد به 

 .تبع آن اشتغال نیز افزایش می یابد

وی در پایان گفت: در توسعه سیستم کسب و کار غیر از بهسازی زنجیره ارزش به فضای کسب و کار و قواعد 

زیرساخت، )قوانین و مقررات، استانداردها، قواعد غیر رسمی، هنجارها و نرم ها(، به کارکردهای پشتیبان هم )

تحقیق و توسعه، مهارت، هماهنگی و ...(، توجه ویژه می شود. این مهم مورد توجه دکتر منصوری معاونت 

میدواریم که به زودی بتوانند در کشور و اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی قرار گرفته و ا

 .خصوصا استان آن را اجرا نمایند

 


